
  Referat  Skolebestyrelsesmøde. 
 Mødedato, tid 

og sted:  

Onsdag den 12. april kl. 18:30 – 

20:30  

Huset på Syd 

 

  Forældrevalgte: 

Anne Lind Støhs, Peter Bürgel Nielsen, Tina 

Sauvr, Helga Charlotte Lund, Malene 

Paasch, Henrik Stilling, Line Schmidt Rank 

og Dorte Byrfelt Thorhauge, Tina Faldt 

Nørager, Birte Dalsgaard 

Elevrådsrepræsentanter:  

Jamie 7.a og Magnus 9.b 

Medarbejderrepræsentanter: 

Kirsten Christensen, Thomas Steffensen 

Skolens ledelse: 

Anders Svendsen, Annette Hartøft 

Gæster:  

Fraværende med afbud: Tina Sauvr, 

Dorte Byrfelt Thorhauge, Helga Lund, Jamie 

7A. 

  

 Dagsorden  

”Beslutnings-punkter”: 1) Godkendelse 

af 

dagsordenen. 

 

Godkendt 

 2) Godkendelse 

af referat 

 

Godkendt 

Debat/sparring/arbejdspunkt. 3) Elevråd Nyt fra elevrådet: 

Samarbejde med Midtpunkt for livet (gruppen er 

nu en del af Lokalrådet) – hvad kan de unge 

tænke sig for vores område? Elevrådet har dialog 

med Lokalrådet omkring ideer til aktiviteter. På 

kommende elevrådsmøde samles ideerne og 

gives til Lokalrådet. Det er vigtigt at de 

kommende 7. og 8. årgange inddrages i arbejdet. 



De unge ønsker rammer til lidt frie faciliteter, 

hvor de kan opholde sig til Lyshøj Event. Der 

påtænkes en Lyshøjdag lørdag i uge 34 for alle 

områdets borgere. Elevrådet er i forbindelse med 

Lokalrådet ifm. Lyshøjdagen. Elevrådets input er 

vigtige, hvis der skal etableres aktiviteter for de 

unge på Lyshøjdagen.  

 4) Timefordelings

plan 

Gennemgang v/SV. Der er fag, der har pligtige 

timetal fra UVM og fag, der har vejledende 

timetal. Skolen prioriterer så mange to-

lærermuligheder, som det kan lade sig gøre 

indenfor vores økonomiske ramme (skolens 

lønsum). Skolen prioriterer indskolingen ift. en 

God skolestart (forebyggende indsats) allerede 

fra skolestarten af. Indsatserne i de enkelte 

klasser, kan variere efter den enkelte klasses 

behov og udfordringer.  

 5) Økonomi Lyshøjskolens tildelinger, og hvilke udfordringer 

de giver. Gennemgang v/SV.  

Kolding Kommune lægger op til en 

strukturændring ift. økonomistyringen i hele 

kommunen (ny budgetstrategi) og ift. de 

besparelser, der skal ske i hele kommunen og 

herunder på skoleområdet. Bestyrelsen vil meget 

gerne invitere vores lokalt tilknyttede politikere 

samt formand Hans Holmer til dialog omkring 

områdets udvikling, og politikernes visioner og 

ambitioner for vores lokalområde. Vi er 

overbevist om, der er politisk ønske om at træffe 

kloge beslutninger til gavn for hele Drejens 

området og en stor politisk interesse og vilje til at 

understøtte bestyrelsens arbejde i skoleudvikling. 

Formandsskabet vil arbejde videre med en 

invitation. Næste møde er d. 30. maj, hvor det er 

muligt at sætte punktet på.  

Skolen ser et øget elevtal med høje klasse 

koefficienter, og en reduceret tildeling gennem 

en årrække. 

Klassestørrelser, specielt i indskolingen:  

Herunder forældrehenvendelser i forhold til 

kommende børnehaveklasser, hvor der dannes 3 

klasser med 28 elever i hver inden for den 

udstukne ramme. Bestyrelsen svarer på 

henvendelsen. Skolen forstår frustrationerne 

omkring det høje elevtal. Skolen har desværre 

ikke mulighed for at ændre på den politiske 



beslutning. Skolen har opmærksomhed på at få 

kommunikeret så tydeligt ud som muligt i 

forældregruppen omkring de vilkår, vi ikke har 

mulighed for at ændre på, da skolens ledelse 

forstår, hvor svært det kan være at forstå som 

forældre til et barn i en klasse med eks. 28 elever. 

Der arbejdes på en plan for, hvordan vi skaber de 

bedst mulige rammer for de kommende 

børnehaveklasser bla. ved internt at prioritere 

flere voksne omkring årgangen.  

 6)  ”Op ad stolen”: Det ”nye Lyshøj Syd” 

Udsættes til området er færdig indrettet.  

 7)  Beskrivelse af områder, som kommer til at indgå i 

Lyshøjskolens udviklingsplan:  

Skolens fokus i samtalen vil være udvikling af nye 

læringsmiljøer, herunder kodning af lokaler i 

overbygningen samt temaet omkring 

fællesskaber i den store skole, som en 

understøttelse af traditioner og trivsel. Desuden 

skal samtalen omhandle elevfravær samt drenges 

oplevelse af undervisningen, som pligtige punkter 

fra forvaltningen.  

”Orienteringspunkter”: 8) 

 

 

 

 

Skolefest afholdt på mellemtrinnet. Der var stor 

ros til arrangementet.  

Anlæg af beplantning (parkeringspladsen og 

indgang til hallen) 

Opsætning af bomme og forhindringer for at 

sikre trygt ophold i skolegården. 

Byggeriet (grønne gården etableres med shelters 

og vandleg m.v), Nord får nyt udeareal, Basen 

gøres færdig i SFO-området ) 

Husk, billeder af SB medlemmerne på 

majmødet som gruppebillede. 

Nyt fra det Børne og 

uddannelsesudvalget 

9) 

 

Kommende dagsorden: Dagsorden (kolding.dk) 

Seneste referat: Dagsorden (kolding.dk) 

Skolernes nøgletal kan ses i referatet. 

Evt.   

 

https://www.kolding.dk/politik/dagsordener-referater/dagsorden?agendaid=0db50d20-9a9a-49bd-ae85-f97058028561&searchWord@searchword
https://www.kolding.dk/politik/dagsordener-referater/dagsorden?agendaid=d4dd42a3-2cbb-471f-bacc-679c2fcd7a89&searchWord@searchword

